
 

 

 

 

 

                  SCR 

Specialcenter Roskilde 

           Fjordskolen 

SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Torsdag den 16. marts 2023, Lysholm 

REFERAT 

 

 

Til stede: Arne, Lene, Sanne, Geert, Anne, Rikke, Pernille, Charlotte & Eskild (referent) 
 
Ikke til stede: Lisette, Kevin, René, Søren 
 
* = Punkter fra årshjulet  

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen godkendt 

 

2. Beslutningspunkter   

a) Forberedelse af input udefra 
Forberedelse af det årlige ”input udefra”, som finder sted på SB-mødet i maj. Der skal vælges 
mellem fx Autismeforeningen, Foreningen Ligeværd og Foredrag om forældreinvolvering 
Sanne har forsøgt at få kontakt med Skole og forældre, men det er ikke lykkedes at få fat på dem 
endnu. 
Charlotte har ligeledes kontaktet Autismeforeningen, men har ikke fået svar. 
Anne har undersøgt Foreningen Ligeværd, men mener ikke, at den er helt oplagt til det årlige input. 
Det blev aftalt, at Pernille forsøger at kontakte Autismeforeningen – evt. via Taastrupafdelingen. 
 
b) Visioner og Mål* 

Den årlige gennemgang af visioner og målsætning for Fjordskolen (gældende værdigrundlag og 

målsætning vedlagt) 
Der var enighed om, at de gældende visioner og målsætning forbliver uændrede. 

 

c) Behov for nyanskaffelser, investeringer og udbedringer* 
Hvis det sidst på året bliver økonomiske muligt, vil det være ønskværdigt at anskaffe følgende på 
Hedevang: hal, løbehjul, idrætsudstyr og snoozlerum. Og på Lysholm: fornyelse af mooncars og 
legeplads, cykler og udendørs interaktive legematerialer. 
Der var enighed om, at der desuden skal efterlyses ideer få fagudvalgene og elevrådene på begge 
afdelinger. 
Nogle af de ovenstående forslag (herunder hal og udbedring af legeplads) bør vi inddrage i 
høringssvaret til efteråret. 

 

d) Udarbejdelse af prioriteret liste over eksterne kandidater til SB* 

Foreløbig er Geert interesseret i et år mere 

Charlotte vil undersøge kandidat Sønderlundskvarterets Idrætsforening 

Eskild vil undersøge mulig kandidat fra AOF 

 

e) Forberedelse af årsberetning* 

Punktet blev drøftet. Det blev aftalt, at Sanne udsender en besked ud til alle forældre og gør 

opmærksom på årshjulet og på, at man kan læse referaterne på hjemmesiden.  
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f) Vedtagelse af høringssvar til ”Forslag til revideret styrelsesvedtægt for skolevæsenet i Roskilde 

Kommune” 

SB skal forfatte høringssvar inden 14. april (Høringsskrivelse og bilag er udsendt sammen med 

udkast til høringssvar i en separat mail) 

Det udsendte udkast blev vedtaget. Eskild sender det videre. 

 
3.  Debat og orientering 

a) Forslag om særligt ungeklubtilbud 9-10 klasse  

Er det muligt at gøre noget målrettet for de ældste unge, så de kan få et mere attraktivt klubtilbud? 

Udskolingselevers holdning til aftenklub (notat vedlagt) 

De holdninger, som 8. og 9. klasseelever på Hedevang har udtrykt i notatet, blev drøftet.  

Det blev bemærket, at der er interesse for udflugter: Bør Aftenklubben gøre mere ud af dette? Sanne 

foreslog, at man kan tage på ture i weekender. Anne spurgte til, hvad der gøres for at få flere elever 

til at anvende tilbuddet? 

Pernille: Måske skal man undersøge, hvad de elever, der har valgt nye tilbud, foretager sig. Eller 

spørge de nuværende elever, hvad de sætter pris på, så disse forhold styrkes. 

Det blev aftalt, at de punkter, der blev nævnt under punktet her, vil blive forelagt for aftenklubben. 

 

b) Organisering af indskolingen på Hedevang i 2023/24 

Charlotte fortalte om de overvejelser, der gøres om at danne tre indskolingsklasser til næste skoleår 

på Hedevang. Hensigten er, at elever med samme pædagogiske behov kan komme i samme klasse. 

Desuden vil større klasser, gøre det muligt, at flere medarbejdere kan dække klassen fagligt, 

personligt og socialt. Endelig vil de være mere robuste, når medarbejdere er fraværende. En sådan 

organisering kan indebære, at elever fra forskellige klassetrin (fx 1. og 2. klasse) samles i én klasse; 

og det vil afvige fra principperne for sammensætning af klasser på Hedevang, hvorfor ledelsen 

ønsker SB’s accept af denne afvigelse.  

Der var enighed om, at det i denne situation er en god ide at afvige princippet. 

 

Desuden fortalte Charlotte om endnu en mulig afvigelse af princippet om klassedannelse på 

Lysholm: En kommende 0. klasseelev, der starter efter sommerferien, har funktionsnedsættelser og 

særlige behov, der formentlig vil blive bedst mødt ved, at hun placeres i en mellemtrinklasse 

(svarende til 3.-6. klassetrin). Der er intet juridisk angribeligt ved en sådan placering, og vi har fået 

forvaltningens accept af det – men det vil stride mod. princippet om, at det på Lysholm ”tilstræbes at 

aldersspredningen ikke overtiger 3 årgange”.  

Der var enighed om, at der i denne situation bør være mulighed for at afvige princippet. 
 
4. Generel information  

a) Nyt fra eksterne medlemmer  
Intet nyt 
 
b) Nyt fra formanden  
Sanne: Skole og forældre har møde om forældreinvolvering den 22. april, som jeg agter at deltage i. 
Jeg vil opfordre andre til at deltage. Man kan være med online. Bemærk, at Fjordskolen betaler 
bestyrelsesmedlemmers deltagelse 
 
c) Nyt fra ledelsen  
Herunder økonomisk oversigt (bilag eftersendes), ledelsessituationen, orientering om 
sorgretningslinje (vedlagt) 
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Eskild: 

 De økonomiske oversigter tyder på, at begge afdelingers økonomi balancerer under 
forudsætning af, at antallet af elever og lønomkostninger holder. Formentlig vil vi få en fremgang 
af elever på Hedevang, som så vil kræve tilsvarende øgede lønomkostninger. Tallene på 
Hedevang kan være noget upræcise i denne oversigt. 

 Pga. af sygdom i ledelsen har Charlotte været nødt til at være mere på Hedevang siden 
efterårsferien, hvorfor vi har konstitueret pædagog Maria som afdelingsleder på Lysholm. Det 
forventes, at ledelsen vil være helt tilbage i sin sædvanlige form 1. maj, hvor Marias konstituering 
ophører. 

  

 Charlotte: 

 Sorgretningslinje er blevet rettet til – og kvalificeret af interne og eksterne konsulenter (som i 
øvrigt har anvendt den på andre skoler). 

 Elevrådet på Hedevang har besluttet, at overskuddet fra emneugen skal komme hele skolen til 
gode til sommerfesten. Der er fremsat fem ideer, som skolens elever skal stemme om. 

 Den 9. marts holdt en tidligere elev fra Hedevang et livsbekræftende oplæg om skolen og sit 
nuværende liv. Der var ca. 25 tilhørere. 

 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  
Arne: Vi er i gang med terminsprøver for 9. og 10. – og så småt er vi gået i gang med eksamener. Vi 
er ved at være oppe på et højt elevantal. Revisitation er ved at være gennemført. Vi har fået ny lærer 
i indskolingen. Emneugen skal evalueres. 
Lene: Emneugen starter efter påske med temaet åben dans. 
 

5. Eventuelt 
 
Anne: Der var Handicapfestival i sidste uge. Kunne det være noget for Fjordskolens elever? 
Charlotte: Lysholm har deltaget før, og det vil vi være opmærksomme på til næste år. 
 
 
 

  

Kommende møder: 

 Mandag den 22. maj Hedevang 

… 16.30-18.30 


